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2009MME7 
 
VERSLAG van de vergadering van de statencommissie Milieu, Mobiliteit en Economie 
van 15 december 2008 
 
Aanwezig: 
P.C. Pollmann (PvdA , voorzitter), mr. J.H. Ekkers (gedeputeerde), drs. W.M. de Jong 
(gedeputeerde), J.W. Benschop (SGP), F. Bersch (SP), mw.drs. U.P. Blom (PvdA), mw.drs. 
W.A. Bodewitz (PvdD), C.J.J. van Ee (CDA), J. Fastl (GroenLinks), ir. N.J.P. Hoefnagels 
(D66), mw. N.P.B. van ’t Hooft (PvdA), J. Konijnenbelt (CDA), C.J. van Kranenburg MA 
(ChristenUnie), ir. J.E. Landman (ChristenUnie), J.W.R. van Lunteren (VVD), mw. G.W. 
Nalis (PvdA), mr.drs. L.W. Nooteboom (VVD), ing. R. Roos (Mooi Utrecht), mw.drs. J.C.M. 
Versteeg (D66), mw.drs. H.D.I. Walta-auf’m Keller (VVD) 
 
Van Ambtelijke zijde aanwezig: 
dr. R.J. Poort (adjunctgriffier), mw. W. Voorneman-Rikkers (verslag) 
 
Afwezig: 
J.F.M. Kloppenborg (GroenLinks), mw. D. Lamers-Tiecken (VVD) 
 

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 
 
2. Mededelingen en ingekomen stukken 
Mededelingen 
- Bericht van verhindering is ontvangen van mevrouw Lamers en de heer Kloppenborg. 
- De voorzitter richt het woord tot de heer Landman, die afscheid neemt als lid van de commissie 

MME omdat hij is verkozen in het Algemeen Bestuur van het Waterschap Vallei & Eem. Onder 
het lijsttrekkerschap van de heer Landman heeft de ChristenUnie bij de Waterschapsverkiezingen 
12.000 stemmen verkregen (ruim 11%), waardoor de ChristenUnie met 2 zetels in het nieuwe 
Bestuur zal zijn vertegenwoordigd.  
De heer Landman is sinds 2003 lid van deze commissie en hield zich met name bezig met de 
onderwerpen water en milieu. Namens de commissie bedankt spreker de heer Landman voor zijn 
inbreng in de commissie en wenst hij hem veel succes in het Bestuur van het Waterschap. 
Namens de commissie overhandigt spreker de heer Landman een boeket bloemen.  

 De heer Landman bevestigt dat hij is gekozen tot lid van het Algemeen Bestuur van het 
Waterschap Vallei & Eem. Hij behoeft deze commissie hierdoor in principe niet te verlaten. Wel 
als hij Statenlid zou zijn, omdat het Statenlidmaatschap niet verenigbaar is met het Algemeen 
Bestuurslidmaatschap van het Waterschap. Over commissieleden wordt in de Wet echter niet 
gesproken. In overleg met zijn fractie leek het toch zuiverder het commissielidmaatschap neer te 
leggen.  
Spreker is sinds 2003 lid van deze commissie en heeft die functie met veel plezier vervuld. Zijn 
onderwerpen waren met name water en daarnaast milieu. Die onderwerpen waren in deze 
commissie volop aan de orde, maar toch op een iets ander vlak dan bij het waterschap. Bij het 
waterschap gaat het met name om de meer praktische beheerszaken. 
Spreker heeft moeten kiezen en heeft gekozen voor het waterschap, zeker toen hij werd gekozen 
in het Algemeen Bestuur.  

 Hij hoopt dat zijn inbreng in de afgelopen jaren enigszins heeft bijgedragen aan het verkrijgen 
van een betere waterkwaliteit en een beter milieu in de prachtige provincie Utrecht. 
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Spreker bedankt de leden van de commissie voor de prettige samenwerking en wenst hen veel 
succes en wijsheid toe bij hun werk in deze Statencommissie en in de Staten.    

- De heer Van Kranenburg deelt mede dat hij de werkzaamheden in de commissie MME 
vooralsnog, wegens het vertrek van de heer Landman en het feit dat de ChristenUnie nog niet 
heeft kunnen voorzien in een adequate opvolging van de heer Streefland, waarneemt.  

 
Ingekomen stukken  
Cie 2008MME 162 Dhr. A. Winter: busverbinding 
Cie 2008MME 163 Dhr. T. Barrance: buswijzer valt verkeerd 
Cie 2008MME 169 Dhr. S. Cornelissen: busverbinding 140 en 120 
Cie 2008MME 170 Dhr. S. Cornelissen: Motie gemeenteraad Breukelen inzake busverbinding 
Breukelen/Utrecht 
Cie 2008MME 171 Mw. T. van der Linden: buslijn 120 
Cie 2008MME 175 Dhr. T. Barrance: ruim 1 miljard voor openbaar vervoer 
Cie 2008MME 179 NMU: Wat doet u met VERDER 
Cie 2008MME 168 Dhr. H.J. van Nouhuys: tegen een snelweg door de Leidsche Rijn 
Cie 2008MME 182 Dhr. Ekkers: stand van zaken doortrekken lijn 120  naar Utrecht CS 
Cie 2008MME 183 Dhr. Ekkers: toezegging personenvervoer over het Amsterdam-Rijnkanaal 
De heer Roos betreurt de inhoud van het voorliggende memorandum. Spreker verzoekt de commissie in 
kennis te stellen van het resultaat van de onderzoeken door Bestuur Regio Utrecht, dit onderwerp 
overigens mee te nemen bij de verdere besprekingen over de OV-problematiek en dit derhalve als 
zodanig op de Termijnagenda te plaatsen.  
De heer Ekkers zegt een afschrift van de onderzoeken van Bestuur Regio Utrecht toe, indien voornoemd 
Bestuur geen bezwaar heeft tegen de verspreiding.    
De heer Fastl heeft begrepen dat bij Houten nog steeds de gedachte leeft dat er een verbinding komt over 
het Amsterdam-Rijnkanaal en dat hierover in grote lijnen overeenstemming is bereikt met een 
vervoerder. Dat rijmt niet met de inhoud van het voorliggende memorandum. Verzocht wordt om een 
nadere toelichting. 
De heer Ekkers merkt op dat hij de commissie in deze niet nader kan informeren. De onderzoeken zijn 
in BRU-verband gedaan. Houten is lid van het BRU. Spreker gaat er derhalve vanuit, dat die discussie in 
dat verband heeft plaatsgevonden.   
Cie 2008MME 184 Dhr. R. van Soest: busverbinding Abcoude-Utrecht 
 
Desgevraagd door de heer Fastl bevestigt de voorzitter dat de ingekomen brief van de heer H.K. Bos 
inzake situatie station Bruekelen, die ter vergadering is uitgereikt, meegenomen kan worden bij de 
behandeling van agendapunt 6, Implementatie concessie/buslijnen Breukelen.   
 
De heer Hoefnagels vestigt de aandacht op het ter vergadering uitgereikte stuk van GroenLinks met 
betrekking tot de spoorlijn langs de A27. Spreker informeert hoe GroenLinks denkt dit onderwerp weer 
op de agenda te krijgen. 
De heer Fastl licht toe dat dit onderwerp heden o.a. in het MIRT aan de orde is gesteld. Het resultaat van 
de behandeling is nog niet bekend. Spreker verwacht dat aan het eind van deze week duidelijk zal zijn 
wat hiermee gebeurt en stelt voor dat de Staten in deze vooralsnog een afwachtende houding aannemen.  
 
3. Verslag Statencommissie Milieu, Mobiliteit 17 november 2008 
Het verslag wordt conform vastgesteld. 
 
4. Rondvraag 
De heer Konijnenbelt informeert hoe GS omgaan met de situatie van de stagnerende economie als 
gevolg van de kredietcrisis. Het CDA geeft in overweging zaken naar voren te halen, mede in het licht 
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van de constatering ten aanzien van onderbestedingen. Spreker verzoekt de commissie hierover in een 
volgende vergadering nader te informeren.  
De voorzitter deelt mede dat deze vraag ook in de commissie BEM is gesteld. Gedeputeerde Raven heeft 
toegezegd in deze met een notitie te zullen komen.  
De heer Ekkers antwoordt dat begin januari een aantal oriënterende gesprekken zal worden gevoerd met 
ondernemers om te bezien wat de provincie binnen haar bevoegdheden voor hen zou kunnen doen. 
Voorts is bij een aantal afdelingen, die zich met name bezighouden met infrastructuur, de vraag 
neergelegd of het mogelijk is bepaalde werkzaamheden naar voren te halen. Hiervan verwacht spreker 
overigens niet teveel in verband met formele procedures die moeten worden gevolgd. Het zal derhalve 
moeten gaan om plannen, die op de plank liggen. Daarnaast zal op 18 december a.s. in het IPO-bestuur 
worden gesproken over wat vanuit de provincies zou kunnen worden gedaan. 
Spreker zal de commissie informeren over de concrete resultaten van bovenstaande acties.  
 
De heer Fastl memoreert dat op 2 oktober jl. is gesproken over A12 Salto. Aangegeven is dat het effect 
in het kader van de Pakketstudies zou worden meegenomen, evenals effecten van andere varianten en 
aansluitingen op de snelwegen. Inmiddels is op 19 november jl. in de Stuurgroep A12 Salto een 
behandelingstraject vastgesteld. Er loopt op dit moment een aantal studies; de uitkomsten hiervan 
worden op 17 december a.s. in de Stuurgroep A12 Salto besproken. Voorts wordt in maart 2009 een 
besluit genomen over het voorontwerp Bestemmingsplan. Op grond van het vorenstaande pleit spreker 
ervoor de uitkomst van 17 december a.s. en de beantwoording van de vragen die er nog lagen van 2 
oktober jl. te agenderen voor de volgende vergadering; wellicht kan hierbij tevens het voorstel van de 
plaatselijke afdeling van het CDA Utrechtse Heuvelrug over een weg langs het Amsterdam-Rijnkanaal 
tussen Wijk bij Duurstede en de A27 worden betrokken.  
De voorzitter zegt toe te zullen bekijken of het onderwerp Salto A12, in combinatie met het resultaat van 
de bespreking in de Stuurgroep Salto A12 op 17 december a.s.  en de beantwoording van de vragen die 
er nog lagen, kan worden geagendeerd voor de volgende vergadering. Spreker zal overigens overleggen 
in hoeverre de suggestie van de plaatselijke afdeling van het CDA Utrechtse Heuvelrug over de weg 
langs het Amsterdam-Rijnkanaal daarbij kan worden betrokken.  
De heer Van Lunteren memoreert dat niet zozeer is afgesproken de Pakketstudies af te wachten maar, 
mede op verzoek van GroenLinks, is afgesproken af te wachten of de desbetreffende gemeenten er met 
elkaar uit komen. Nu daarin beweging is te constateren, kan de VVD zich voorstellen dat over dit 
onderwerp in de commissie vooralsnog alleen in informerende zin wordt gesproken.  
De heer Fastl refereert in deze aan de vraag van het CDA in het verslag van 2 oktober jl. of de 
Pakketstudies wellicht effect hebben op dit tracé. De definitieve gedachte over het tracé hangt derhalve 
ook af van de effecten van de Pakketstudies.   
De voorzitter memoreert zijn toezegging te zullen bekijken wat op basis van de besprekingen, die nu 
plaatsvinden, kan worden geagendeerd voor de volgende vergadering.   
 
5. Termijnagenda 
De voorzitter deelt mede dat ter vergadering de laatste versie van de termijnagenda is 
uitgedeeld (versie 11 december 2008) 
 
Mevrouw Bodewitz memoreert dat gedeputeerde De Wilde in september 2008 heeft 
toegezegd dat het Toetsingskader Duurzaamheid nog ter bespreking aan deze commissie zou 
worden voorgelegd. Spreekster verzoekt deze toezegging op de termijnagenda te plaatsen en 
hieraan een datum te koppelen.  
De voorzitter zegt toe dit te zullen nagaan.   
 
De heer Roos pleit ervoor het onderwerp OV als onderdeel van de oplossing van de  
mobiliteitsproblematiek, anders dan de Pakketstudies, te plaatsen op de Termijnagenda.  



4

De voorzitter zet uiteen dat dit onderwerp automatisch aan de orde komt in het kader van de 
Pakketstudies. Hij kan zich voorstellen dat het onderwerp OV afzonderlijk wordt geagendeerd 
dan wel op de Termijnagenda wordt geplaatst indien sprake is van een specifiek geval ter 
zake.  
 
Mevrouw Blom gaat er vanuit dat het van het resultaat van de discussie over agendapunt 8, 
begeleiding Pakketstudies vanuit de commissie MME en planning besluitvorming, afhangt 
hoe de Pakketstudies op de Termijnagenda terugkomen. 
De voorzitter bevestigt het vorenstaande.  
 
6. Implementatie concessie/buslijnen Breukelen 
De voorzitter memoreert, dat over dit onderwerp uitgebreid is gesproken in de vergadering 
van PS. Hij pleit ervoor die discussie thans niet te herhalen. Voor dit onderwerp heeft zich een 
inspreker aangemeld. Deze spreker krijgt in eerste instantie het woord. 
 
De heer Blanken leest namens het gezamenlijke actiecomité ‘Red onze rechtstreekse bussen 
naar Hartje Utrecht’ het volgende voor: 
”Geachte voorzitter, Geachte Gedeputeerde, Geachte Commissieleden, Geacht publiek,  
Het actiecomité ‘Red onze rechtstreekse bussen naar Hartje Utrecht’ spreekt vandaag nog één 
keer kort in. En niet via onze normale woordvoerder Tim Barrance, die er vanavond graag bij 
was geweest maar wegens zakelijke bezigheden helaas is verhinderd. 
Sinds het afgelopen weekend is de nieuwe dienstregeling voor bussen en treinen een feit. 
Zoals bekend liggen daarin voor ons actiecomité nog een aantal verre van ideale aspecten 
besloten. Maar er is ook een gevoel van hoop.  
Want sinds vorige maandag is het ook een feit, dat de provincie heeft toegezegd invoering van 
een rechtstreekse buslijn tussen Breukelen en Utrecht per 29 maart 2009 te zullen realiseren. 
En dat zij de noodzaak voor een omweg van die lijn over Maarssen station kritisch op zijn 
merites zal bekijken.  
Wij vertrouwen er dan ook graag op dat er vanaf 29 maart 2009 rechtstreekse bussen op dat 
traject zullen rijden waarin je kunt blijven zitten (dus niet hoeft over te stappen) en waarmee 
je in redelijke tijd (dus zonder omweg over Maarssen Station) van Breukelen naar Hartje 
Utrecht kunt komen.  
Wij hebben kunnen waarnemen dat de Commissie MME en Gedeputeerde Staten serieus en 
intensief hebben overlegd om tot een beter resultaat te komen voor de OV-gebruikers. Een 
beter resultaat dan het plan dat een aantal maanden geleden voorlag. Dat het geen fluitje van 
een cent was om dit resultaat te bereiken hebben wij afgelopen maandag aan den lijve kunnen 
ervaren. Maar wij denken dat het de goede kant op gaat.  
Wij danken u voor de energie die u tot nu toe in deze kwestie heeft gestoken. En willen u van 
deze plaats aanmoedigen om ook wat de bussen betreft op dit goede spoor te blijven.” 
 
De voorzitter constateert dat de commissie geen vragen heeft aan de inspreker. Hij bedankt de 
heer Blanken voor zijn komst en inbreng. 
Spreker stelt de implementatie concessie busvervoer vervolgens inhoudelijk aan de orde. Ten 
behoeve van de beantwoording wordt de gedeputeerde ondersteund door mevrouw Den Daas 
en de heer Jeuring van Connexxion.  
 
De heer Hoefnagels spreekt namens D66 waardering uit voor de inhoud van het voorliggende 
stuk.  
D66 pleit ervoor bij het resultaat aanbesteding, naast die zaken die verbeteren, ook de zaken te 
vermelden die verslechteren.  
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Ter zake van de tarieven memoreert spreker dat vorige week in PS een motie is aangehouden 
in afwachting van eventuele verdere mogelijkheden voor beperkte groepen. Hierbij wordt met 
name gedacht aan de scholieren rondom Breukelen. Geïnformeerd wordt of GS voor deze 
categorie nog aanvullende mogelijkheden zien.  
Op blz. 8, inzake communicatie, staat dat alle personen die per brief hebben gereageerd op de 
plannen een algemene brief krijgen teruggestuurd met de aanpassingen die nog zijn 
doorgevoerd. Veel mensen hebben ook per mail gereageerd. D66 gaat er vanuit dat ook zij 
voornoemde algemene brief toegestuurd krijgen. 
De bij de Statenbrief gevoegde brief van de NS dient door GS te worden afgehandeld. Wel 
hecht D66 eraan op te merken dat hij heden persoonlijk in de bus minder problemen heeft 
ervaren met de nieuwe dienstregeling dan in de trein.  
 
Mevrouw Blom sluit zich aan bij de eerste vraag van D66. Spreekster zou dit echter ook 
willen koppelen aan de wijze van communiceren in het algemeen. De PvdA pleit ervoor in het 
foldermateriaal, dat wordt verspreid in het kader van de  nieuwe dienstregeling, naast de 
verbeteringen ook aan te geven waar sprake is van een verslechtering. 
Voorts verzoekt spreekster om een nadere toelichting ten aanzien van punt C op blz. 4, waarin 
staat dat (delen van) ritten die door de vervoerder in de offerte wel zijn aangeboden, maar die 
op basis van het bestek niet worden geëist en vervoerkundig geen meerwaarde hebben, in 
overleg uit het vervoerplan zijn geschrapt.  
 
De heer Fastl spreekt zijn waardering uit voor het feit dat er zoveel nieuwe buslijnen zijn 
gekomen en spreekt de hoop uit dat dit aantal in de toekomst nog verder zal worden vergroot. 
Voorts verheugt het GroenLinks dat reizigers geld terugkrijgen als een bus uitvalt.  
In het kader van de tarieven is gesproken over mogelijke compensatie. Uit de cijfers blijkt dat 
vooral mensen met een abonnement worden benadeeld, hetgeen GroenLinks betreurt. Op 
grond van het vorenstaande is door GroenLinks in de PS-vergadering een motie ingediend. 
GS delen het gevoel dat in deze een tegemoetkoming moet komen; het kostenplaatje is echter 
nog een punt. Volgens spreker zijn de vaste reizigers i.c. gedupeerden van de desbetreffende 
buslijnen inmiddels bekend en is het wellicht thans mogelijk voor deze abonnementhouders 
een financiële compensatie te bewerkstelligen. Spreker memoreert in dit kader zijn suggestie 
dat voor reizigers, die met een strippenkaart reizen, in ieder geval een NS-voordeelurenkaart 
in het verschiet zou kunnen worden gesteld waarmee het prijsverschil nihil wordt.  
Over de aannames, die zijn gedaan, is voldoende gediscussieerd. Wel hecht spreker eraan op 
te merken, dat voor buslijn 120 wordt voorgesteld de directe verbinding Amsterdam – Loenen 
– Breukelen – Utrecht CS via de NS stations Breukelen en Maarssen te herstellen en dat 
wordt aangegeven dat met name de NS de voorwaarde stelt dat station Maarssen moet worden 
aangedaan. Spreker pleit ervoor uit te zoeken welke juridische grond de NS in deze feitelijk 
heeft. 
Tot slot informeert spreker of Connexxion in een eerder stadium dan de brief van 27 
november jl. richting GS dan wel de ambtelijke organisatie heeft gecommuniceerd over de 
systematiek. 
 
De heer Van Ee spreekt in algemene zin namens het CDA waardering uit voor de tot stand 
gekomen concessie, waarmee sprake is van een uitstekend vervoersaanbod.  
Bij haltes zullen TFT-schermen worden ingezet om mensen informatie te bieden. Haltes zijn 
echter vaak het doelwit van vandalisme. Het CDA acht TFT-schermen een goede service  met 
een hoge informatiewaarde. Geïnformeerd wordt wat wordt gedaan om te voorkomen dat deze 
service moet worden afgeschaft als gevolg van vandalisme. 
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De heer Ekkers licht toe dat een aantal tariefacties is ingezet om te voorkomen dat mensen 
veel duurder uit zijn bij de aansluiting op het spoor. De busverbindingen in de richting van het 
spoor worden derhalve extra gesubsidieerd. 
Het is nog steeds zo dat mensen, die gebruik maken van de bus en daarna overstappen op 
RSS, duurder uit zijn. Op zich behoeft dat niet erg te zijn omdat gesteld kan worden dat 
vervoer via het spoor ander vervoer is dan per bus. Daarbij komt dat de reiziger niet perse met 
de trein hoeft, omdat ook met de bus kan worden gereisd.  
Op 29 maart a.s. wordt de rechtstreekse busverbinding Amsterdam – Loenen – Breukelen – 
Utrecht CS, liefst zonder lussen, hersteld. Dat betekent dat de reiziger van die bussen gebruik 
kan maken zonder dat men duurder uit is; hiervoor zijn derhalve geen tariefacties meer nodig.   
Ten behoeve van de categorie scholieren heeft het Rijk € 30 miljoen beschikbaar gesteld. Op 
dit moment vindt over de besteding overleg plaats tussen alle provincies.  
Met betrekking tot de wijze van communiceren bevestigt spreker dat naast de vele 
verbeteringen sprake is van verslechteringen. Ook de verslechteringen zijn en worden 
gecommuniceerd. Mensen moeten weten dat een bus uitvalt of anders gaat rijden.  
Spreker is niet van plan een juridisch gevecht te voeren met de NS. Spreker memoreert te 
hebben aangegeven dat het niet alleen om de letter, maar ook om de geest van de 
overeenkomst met de NS gaat. Met de NS is afgesproken dat, indien in de tussenliggende 
periode tot 29 maart a.s. niet veel mensen gebruik maken van het spoor, de lussen eruit 
worden gehaald. Indien dit niet gebeurt, zal hierover opnieuw met de NS worden gesproken.   
Spreker licht toe slot toe dat de e-mails op dezelfde wijze zullen worden beantwoord als de 
brieven.  
 
De heer Jeuring licht met betrekking tot het aanbod van Connexxion het volgende toe. In 
eerste instantie heeft Connexxion bij de aanbesteding de ritten erin gezet die het meest 
voldeden aan het bestek van de provincie. Na de gunning heeft Connexxion overleg gevoerd 
met Rover en de specialisten binnen de provincie Utrecht. Geconcludeerd werd dat sommige 
ritten beter konden worden verlegd. In de visie van spreker heeft Connexxion de door Rover 
aangevraagde verbeteringen nagenoeg allemaal kunnen invullen. Formeel had Conexxion dit 
overleg niet hoeven voeren, omdat ingeschreven was op een aanbesteding en een bestek was 
gemaakt. Uit het overleg zijn vele verbeteringen voortgekomen, waarmee de inspraak in de 
visie van Connexxion ook is geborgd.   
Met betrekking tot de TFT-schermen licht spreker toe dat uit ervaring is gebleken, dat deze 
schermen behoorlijk ‘hufterproof’ zijn.  
 
De heer Fastl vraagt aandacht voor de inhoud van de ingekomen brief van de heer H.K. Bos 
met betrekking tot de slechte informatievoorziening over de nieuwe situatie. De vraag is hoe 
lang het gaat duren voordat de juiste informatie wel aanwezig is. 
Voorts memoreert spreker zijn vraag over de systematiek, verwoord in de brief van 
Connexxion d.d. 27 november jl.    
Spreker bevestigt dat ten aanzien van buslijn 120 geen sprake is van een prijsstijging. Dat is 
echter wel het geval voor buslijn 140. Spreker informeert of die beperkte groep 
abonnementhouders financieel kunnen worden gecompenseerd.  
 
De heer Ekkers wijst op blz. 7 van de Statenbrief, waarin staat dat ook reizigers van de 
voormalige lijn 140 kunnen overstappen op buslijn 120 waardoor zij niet duurder uit hoeven 
te zijn.  
Mevrouw Den Daas licht toe dat Connexxion in principe op alle haltes informatie heeft 
verstrekt over de nieuwe situatie. Het is haar niet bekend waarom dat in het specifieke geval, 
dat de heer Bos in zijn brief noemt, nog niet is gebeurd; dat zal moeten worden nagegaan.  
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Voorts wijst spreekster erop dat de informatie niet alleen bij de halte wordt verstrekt maar ook 
ruimschoots van te voren via internet en in de bussen zelf is verstrekt.   
De heer Jeuring licht toe dat het doorvoeren van een wijziging in de dienstregeling in juli 
bekend moet zijn. Dat is ook direct aangegeven toen op 1 oktober jl. in deze vragen werden 
gesteld over buslijn 120. De dienstregelingwijziging van buslijn 120 is dermate fundamenteel, 
dat Connexxion helemaal terug moet naar de basis. Dat is de reden, dat drie maanden 
doorlooptijd nodig is.  
 
De voorzitter sluit de discussie hierna af onder dankzegging voor de komst en inbreng van 
mevrouw Den Daas en de heer Jeuring.   
 
7. Presentatie Strategie UTR 
Mevrouw Lafeber, directeur UTR, licht toe dat UTR een onafhankelijke stichting is. Het 
werkgebied van UTR is de provincie Utrecht. UTR heeft twee kerntaken: het trekken van 
(zakelijke) bezoekers naar de verschillende steden en regio’s binnen de provincie Utrecht via 
marketing/promotie en het ontvangen/informeren van de toeristen/zakelijke bezoekers met 
behulp van een aantal VVV’s en het Cultuurhistorisch Bezoekerscentrum RonDom.  
Vervolgens licht spreekster aan de hand van een powerpoint-presentatie toe waar UTR op dit 
moment staat en waar UTR voor gaat. De hand out van de presentatie is als bijlage bij het 
verslag gevoegd. Kortheidshalve zij verwezen naar de inhoud. 
 
Mevrouw Walta informeert naar de relatie met de Vrede van Utrecht.  
Spreekster vestigt voorts de aandacht op de financiering. Indien het bedrijfsleven UTR binnen 
een maand reeds zoveel geld oplevert, is de vraag of UTR haar activiteiten zelf zal kunnen 
financieren. 
Aangegeven is dat niet alle VVV’s van UTR zijn. De website van UTR ziet er goed uit en zal 
functioneren. Een deel van de mensen besluit echter ad hoc om iets te gaan doen/bezoeken. In 
de visie van spreekster is het derhalve van belang dat deze mensen ter plaatse informatie 
kunnen krijgen. Met name in kleinere dorpen is een VVV juist in het vrije weekend vaak 
gesloten. Geïnformeerd wordt hoe UTR in de nieuwe visie denkt om te gaan met de inzet en 
de functie van de VVV’s.  
Mevrouw Lafeber geeft aan dat UTR nauw overleg voert met de Vrede van Utrecht. Zodra de 
programma’s van de Vrede van Utrecht concreter worden (voorjaar 2009) zal overleg 
plaatsvinden over de wijze waarop UTR de programma’s van de Vrede van Utrecht kan 
gebruiken in haar toeristische marketing.  
Het zou spreekster verheugen indien UTR haar activiteiten geheel uit de inkomsten vanuit het 
bedrijfsleven zou kunnen financieren. Spreekster verwacht dat de € 95.000 zal worden 
gehaald, maar dat bedrag is niet voldoende om alle plannen en ambities van UTR te 
realiseren. Daarbij hecht spreekster in deze een voorbehoud te maken in verband met de 
economische crisis.        
Bij UTR zijn thans de VVV’s Utrecht, Amersfoort en IJsselstein aangesloten; daarnaast is nog 
sprake van een agentschap in Nieuwegein en Vianen. Spreekster deelt de mening dat de kleine 
VVV’s belangrijk zijn en dat de informatie juist toegankelijk moet zijn als de bezoekers ter 
plaatse zijn. De nieuwe visie is nog niet ontwikkeld, maar daarbij zal zeker worden 
meegenomen hoe dat kan worden georganiseerd. Wellicht moet aan andere vormen dan 
winkels met opening- en sluitingstijden worden gedacht.  
 
Mevrouw Versteeg informeert waarom UTR de ambitie heeft losgelaten na te streven alle 
VVV’s over te nemen.   
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Mevrouw Lafeber antwoordt dat de afgelopen jaren is gebleken, dat het overnamepad niet 
soepel verliep. UTR heeft er derhalve voor gekozen vooralsnog een mooie infrastructuur te 
bouwen, waarbij VVV’s zich desgewenst kunnen aansluiten.   
 
De heer Van Kranenburg informeert waarom de sterke merknaam VVV niet wordt 
gehandhaafd. Voorts informeert hij of hij automatisch op de website van UTR terecht komt, 
indien hij op een zoekmachine VVV intypt.  
Spreker stelt vast, dat de website van UTR alleen in het Nederlands is. Met het oog op Utrecht 
Culturele Hoofdstad en de Vrede van Utrecht kan spreker zich voorstellen dat het realiseren  
van een meertalige website voortvarend ter hand wordt genomen. Voorts valt op dat op de 
website van UTR veel moet worden doorgeklikt om bij bepaalde informatie terecht te komen. 
Tot slot informeert spreker of met de provincie overleg wordt gevoerd over de vraag of de 
website ook informatie genereert die voor de provincie Utrecht van belang zou kunnen zijn en 
waarop zij haar recreatieve beleid kan afstemmen.   
Mevrouw Lafeber licht toe dat VVV Nederland onlangs een onderzoek heeft gedaan naar de 
merknaam VVV. Het resultaat van het onderzoek is twee weken geleden tijdens hun 
jaarcongres gepresenteerd. Uit het onderzoek blijkt dat de VVV bij de meeste Nederlanders 
nog steeds een bekend merk is; ouderen kennen het merk beter dan jongeren. Bij de inhoud 
van het merk hebben de Nederlanders een redelijk diffuus beeld en in de praktijk komt de 
gemiddelde Nederlander één keer per anderhalf jaar zelf in een VVV-winkel. 
In de visie van spreekster is de VVV derhalve nog steeds een sterk merk, maar moet er wel 
wat gebeuren wil het dat ook blijven. In dat kader is de VVV aan zet.   
Op de homepage van de website van UTR staat het VVV beeldmerk naast het UTR 
beeldmerk. Indien VVV Utrecht op een zoekmachine wordt ingetypt komt men terecht op de 
deelpagina van de Stad Utrecht. Dit wordt via zoekmachine marketing geregeld.  
De provinciebrede (eerste) laag van de website van UTR is tot nu toe alleen in het 
Nederlands. UTR heeft de ambitie deze volgend jaar te vertalen in het Engels, juist met het 
oog op 2013 en 2018. Deze ambitie moet echter nog worden afgetast bij de opdrachtgevers 
van UTR bij de provincie. De eronder liggende deelsite van de stad Utrecht is in zes talen 
vertaald; dit betreft echter specifiek beleid van de stad Utrecht.   
De website van UTR wordt op 13 januari a.s. gelanceerd op de Vakantiebeurs. Spreekster zal 
ervoor zorgdragen dat de Staten hiervoor worden uitgenodigd. Vanaf dat moment zullen de 
bezoekersstatistieken worden bijhouden, zodat ook UTR in overleg met haar opdrachtgevers 
daarop nieuw beleid kan baseren.   
 
De heer Van Lunteren informeert of vóór de doorvoering van de veranderingen een nulmeting 
is gedaan, zodat kan worden gemeten of het beleid en de doelstellingen worden gehaald. 
Mevrouw Lafeber antwoordt dat nog geen nulmeting is gedaan. Stijgende bezoekersaantallen 
kunnen worden gemeten via de webportal. UTR maakt voor het overige tot nu toe gebruik van 
de gegevens uit de tweejaarlijkse Ecorys-rapportage van de provincie. UTR wil haar eerste 
nulmeting doen op het moment dat haar campagne van start gaat.   
 
Mevrouw Walta merkt op dat UTR een link heeft op de provinciale website. Spreekster gaat 
er vanuit dat UTR ook een link krijgt op de gemeentelijke websites waar UTR een eigen 
VVV-kantoor heeft.   
Mevrouw Lafeber bevestigt het vorenstaande. Het streven is erop gericht dat UTR vanaf 
januari op alle gemeentelijke websites in de provincie Utrecht een link krijgt. Voorts krijgen 
de betalende partners van UTR iets extra’s indien UTR een link op hun site krijgt.   
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De voorzitter bedankt mevrouw Lafeber tot slot voor haar komst en inbreng en wenst haar 
succes met de verdere activiteiten van UTR.  
 
8. Begeleiding Pakketstudies vanuit de commissie MME en planning besluitvorming 
De heer Fastl deelt mede, dat bespreking in de commissie MME GroenLinks afdoende lijkt.  
 
De heer Van Kranenburg is van mening dat de Pakketstudies een complex onderwerp is, 
waarbij het niet alleen om politiek gaat. Persoonlijk heeft spreker ervaren dat behandeling van 
een dergelijk complex onderwerp in een formele commissie vaak leidt tot politiek 
verantwoorde standpunten en minder tot de noodzakelijke onderlinge gedachtewisseling.  
Op grond van het vorenstaande kan de ChristenUnie zich voorstellen dat de formele 
afwikkeling plaatsvindt in de commissie MME, maar dat behandeling plaatsvindt in een ad 
hoc Statencommissie dan wel een werkgroep uit de commissie MME. Gevoelsmatig gaat de 
voorkeur van spreker uit naar het instellen van een werkgroep. Het informele karakter van een 
werkgroep zal in zijn visie uitnodigen goed naar elkaar te luisteren en met elkaar te 
discussiëren zonder dat direct ‘harde’ standpunten worden ingenomen, hetgeen in een 
politieke commissie wel snel het geval zal zijn.  
 
De heer Roos deelt mede dat Mooi Utrecht tegen het instellen van een subcommissie is. Mooi 
Utrecht is wel voorstander van het voeren van een intensiever technisch overleg; niet in een 
formele commissiesetting maar bijvoorbeeld in een woordvoerderoverleg. Dat biedt de 
mogelijkheid informatie uit te wisselen en met elkaar te discussiëren. Desgevraagd door de 
heer Van Kranenburg antwoordt spreker dat Mooi Utrecht pleit wordt voor een informeel 
commissieoverleg.  
 
De heer Bersch deelt mede, dat de voorkeur van de SP uitgaat naar een subcommissie. De SP 
staat echter wel op het standpunt, dat de discussie in alle openbaarheid moet kunnen worden 
gevoerd en is derhalve geen voorstander van behandeling in een informele setting. Op grond 
van het vorenstaande zou de SP ook geen moeite mee hebben met behandeling van dit 
onderwerp in de commissie MME.  
 
De heer Benschop deelt mede, dat de voorkeur van de SGP uitgaat naar een werkgroep of ad 
hoc Statencommissie, waarin in detail over dit onderwerp kan worden gesproken. Van 
openbaarheid zal vervolgens automatisch sprake zijn bij de formele behandeling in de 
commissie MME.  
 
Mevrouw Bodewitz deelt mede dat, gezien de brede belangstelling voor dit onderwerp, wat de 
PvdD betreft, kan worden volstaan met behandeling in de commissie MME.  
 
De heer Van Ee deelt mede dat het CDA kiest voor een subcommissie, waarin in detail over 
dit onderwerp kan worden gesproken. Het CDA staat op het standpunt dat in een vergadering 
van de commissie MME dient te worden gesproken over beleid op hoofdlijnen.  
 
De heer Van Lunteren deelt mede dat de VVD zich aansluit bij het betoog van het CDA. De 
voorkeur van de VVD gaat uit naar een ad hoc Statencommissie. Zij voelt zich in haar mening 
gesterkt door de voorliggende notitie, waarin de ad hoc Statencommissie als enige optie meer 
voordelen dan nadelen heeft.  
 
De heer Hoefnagels deelt mede dat D66 van mening is dat dit onderwerp kan worden 
besproken in de commissie MME. De nadelen die bij behandeling in de commissie MME 
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worden genoemd, kunnen in de visie van D66 worden ondervangen door af en toe een extra 
vergadering te beleggen waarin dit onderwerp specifiek wordt behandeld, zoals overigens ook 
gebeurt op 12 januari a.s. Over het algemeen gaat het om politieke afwegingen van potentiële 
beslissingen; die horen in alle openbaarheid te worden gemaakt in een commissie MME.   
 
Mevrouw Blom deelt mede, dat de Pakketstudies één van de belangrijkste onderwerpen is van 
de commissie MME. Spreekster wijst erop dat de vergadercyclus van de commissie MME is 
gewijzigd van 6 naar 4 weken. Op grond hiervan staat de PvdA op het standpunt dat dit 
onderwerp in de commissie MME kan worden behandeld.  
Indien deze commissie nog in een cyclus van 6 weken had vergaderd en enkele maanden 
geleden tot het instellen van een ad hoc Statencommissie was besloten, had de PvdA het nut 
daarvan gezien; in dit stadium niet meer.  
 
De voorzitter resumeert dat vijf partijen zich hebben uitgesproken voor een subcommissie en 
vier partijen voor de commissie MME. Op grond van de zetelverdeling concludeert spreker 
dat de meerderheid voorstander is van bespreking in een ad hoc commissie. Spreker zal 
derhalve het traject in gang zetten om 19 januari a.s. de formele besluitvorming in PS te laten 
plaatsvinden. De extra commissievergadering over de Pakketstudies op 12 januari a.s. gaat 
gewoon door.  
 
De heer Van Lunteren informeert of het mogelijk is op 12 januari a.s. te spreken over de 
opdracht aan de ad hoc Statencommissie en de werkwijze.  
De voorzitter zegt toe dat ernaar zal worden gestreefd het desbetreffende Statenvoorstel op 12 
januari a.s. aan de commissie voor te leggen.    
 
De heer Fastl hecht eraan te benadrukken grote bezwaren te hebben tegen een ad hoc 
Statencommissie. GroenLinks staat op het standpunt dat de discussie in alle openbaarheid 
moet worden gevoerd.  
De voorzitter merkt op dat de vergaderingen van de ad hoc Statencommissie openbaar zijn. 
De heer Fastl deelt mede er in algemene zin geen voorstander van te zijn voor ieder complex 
onderwerp een ad hoc Statencommissie in te stellen. GroenLinks staat op het standpunt dat er 
in dergelijke gevallen ook voor kan worden gekozen een extra commissievergadering te 
beleggen dan wel een woordvoerderoverleg.  
De voorzitter deelt mede het pleidooi van GroenLinks voor kennisgeving aan te nemen. Uit de 
stemverhouding blijk, dat een duidelijke voorkeur bestaat voor het instellen van een ad hoc 
Statencommissie.  
 
De heer Hoefnagels informeert of commissieleden lid kunnen zijn van een door de Staten 
ingestelde ad hoc commissie. 
De voorzitter antwoordt dat dit is toegestaan. 
 
9. Samenwerkingsagenda 
De voorzitter memoreert dat een ieder via een mail van de heer Graafhuis op de hoogte is 
gesteld van het feit dat het Presidium heeft besloten dat het onderwerp Samenwerkingsagenda 
alleen in de commissie BEM zal worden behandeld.  
 
10. Statenvoorstel subsidieregeling stimulering aardgasvoertuigen Provincie Utrecht 
De heer Landman deelt mede dat de ChristenUnie de subsidieregeling een goede stap acht om 
het gebruik van aardgas als transportbrandstof van de grond te krijgen. 
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De ChristenUnie acht het in het kader van de voorbeeldfunctie van belang dat naast de 
provincie ook andere overheden, zoals gemeenten en waterschappen, overstappen op het 
gebruik van aardgasvoertuigen. Spreker informeert in hoeverre de provincie hierover overleg 
heeft gevoerd met de gemeenten en waterschappen en welke actie wordt ondernomen indien 
deze overheden hiertoe niet overgaan.   
 
Mevrouw Nalis deelt mede dat de PvdA zich kan vinden in het voorliggende voorstel. Het 
voorstel past goed in het stimuleren van het gebruik van milieuvriendelijke voertuigen en 
brandstoffen. 
Ter zake van de regeling zelf vestigt spreekster de aandacht op de periode dat de 
subsidieregeling geldt. In één artikel staat, dat de periode van 2008 - 2011 loopt en in een 
ander artikel van 2009 – 2011. Hiervoor wordt aandacht gevraagd.   
 
De heer Hoefnagels deelt mede dat D66 zich kan vinden in de inhoud van het voorliggende 
stuk. Met betrekking tot artikel 3 merkt spreker op dat D66 er van uit gaat dat onder lid a ook 
een gemeente kan aanvragen. Dit staat er niet specifiek in.  
Tot slot gaat D66 er vanuit dat het in artikel 6, lid 4 om 4 regio’s gaat.  
 
De heer Van Ee deelt mede dat het CDA zich kan vinden in het voorstel. Geïnformeerd wordt 
of flexibel met de regeling wordt omgegaan, indien in een bepaalde regio de belangstelling 
wat minder groot is dan in een andere regio. Voorts informeert het CDA welke initiatieven de 
provincie zelf in het kader van de voorbeeldfunctie onderneemt om zo snel mogelijk 
aardgasvoertuigen in te zetten.   
 
Mevrouw Walta deelt mede dat het voorliggende voorstel een logisch voortvloeisel is van het 
voorstel dat in de vorige vergadering is behandeld over de vulstations. De VVD kan zich in 
het voorliggende voorstel vinden.  
Er doen zich vragen voor of sprake is van de meest efficiënte manier. Dit zal te zijner tijd 
blijken uit de meting en de evaluatie. Er is een subsidieplafond ingesteld, waardoor de 
provincie zich hieraan in de visie van de VVD geen onnodig grote buil kan vallen.  
 
De heer Benschop deelt mede dat de SGP het een goed voorstel vindt. Geïnformeerd wordt 
naar de stand van zaken met betrekking tot de vulstations.  
 
De heer De Jong licht toe dat de provincie reeds in een vroegtijdig stadium o.a. 
medeoverheden heeft opgeroepen ook over te gaan op het gebruik van aardgasvoertuigen. Een 
redelijk groot aantal gemeenten heeft al enige tijd geleden een intentieverklaring ondertekend, 
waarmee zij aangeeft mee te willen doen. Een deel van deze gemeenten oriënteert zich 
momenteel ook al op de aanschaf van aardgasvoertuigen. Tot op heden hebben zich nog geen 
waterschappen aangesloten. 
De bedoeling was de voorliggende subsidieregeling in 2008 in te laten gaan. In verband met 
het tijdstip in het jaar zal de regeling, indien hiertoe thans wordt besloten, formeel in 2009 
ingaan. Voor wat betreft de periode moge duidelijk zijn dat de subsidieregeling voor deze 
Collegeperiode van toepassing is.   
De regioverdeling is aangegeven om enige balans aan te brengen en te voorkomen dat één 
regio het totale subsidiebedrag kan opsouperen. Indien na enige tijd wordt geconcludeerd dat 
van het vorenstaande geen sprake is, zal in de visie van spreker wat meer flexibel met de 
grenzen kunnen worden omgegaan.    
De provincie heeft inmiddels 20 aardgasvoertuigen aangeschaft. 
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De provincie bemoeit zich niet met de discussie binnen de Stad Utrecht over het gebruik van 
aardgasvoertuigen. Wel is de Stad Utrecht erop gewezen, dat het bezwaar met betrekking tot 
een vulpunt niet van toepassing is.   
Op dit moment wordt een vulstation aangelegd op het terrein van de provinciale organisatie. 
Dit betreft een vulpunt dat met name voor de provinciale organisatie is bedoeld. Indien de 
Stad Utrecht besluit over te gaan tot de aanschaf van aardgasvoertuigen, wordt overwogen dit 
vulstation ook voor de gemeentelijke organisatie beschikbaar te stellen. 
In Nieuwegein wordt op 18 december een vulstation geopend; de formele, feestelijke, opening 
volgt begin 2009. Op een paar locaties bevindt het overleg over de aanleg van vulstations zich 
in een vergevorderd stadium. Het begint derhalve te lopen.  
 
De voorzitter stelt vast dat de commissie zich kan vinden in het voorliggende voorstel en 
ermee instemt dat dit als sterstuk naar de staten gaat.  
 
11. Start notitie Nota burgerluchtvaart met uitnodiging van de Statencommissie Ruimte, 
Groen en Water 
De heer Landman merkt op dat de bevoegdheid van de provincie beperkt is; ook het Rijk 
houdt bevoegdheden op het gebied van luchtvaarthavens. 
Belangrijke insteek van de provincie is, dat een en ander moet passen binnen het Ruimtelijk 
Beleid van de provincie. Bij het doel van het op te stellen beleidskader Regionale Luchtvaart 
(blz. 4) mist de ChristenUnie dat het ook moet passen binnen het door de provincie 
vastgestelde Milieubeleid. Er wordt wel gesproken over Externe Veiligheid, maar de 
provincie heeft ook beleid ten aanzien van o.a. Geluidshinder en Luchtverontreiniging.  
Het eerste aandachtstreepje met betrekking tot de toetsingcriteria (blz. 5), betreft het een 
gemotoriseerde luchtsport?, bevreemdt de ChristenUnie omdat zij er vanuit ging dat het met 
name om de utilitaire luchtvaart ging. De ChristenUnie is er geen voorstander van hierbij de 
gemotoriseerde luchtsport te betrekken in verband met de milieuaspecten.  
Het verheugt de ChristenUnie dat in het kader van de beoordeling een onderscheid wordt 
gemaakt tussen de maatschappelijke- en de commerciële functie van dergelijke luchthavens.   
 
De heer Nooteboom informeert ten aanzien van het eerste toetsingscriterium op blz. 5 of het 
naast luchtsport ook om utilitaire luchtvaart kan gaan.   
Met betrekking tot Soesterberg (blz. 4, punt a) informeert de VVD naar het huidige gebruik 
(inclusief dan wel exclusief het burgermedegebruik) indien nog geen sprake is van intrekking 
van de aanwijzing als militaire vliegbasis. 
Voorts wordt in dezelfde passage gesteld, dat het aantal sleepstarts op het zweefvliegveld niet 
mag toenemen. De VVD kan zich voorstellen dat nieuwe vliegtuigen wat minder lawaai 
maken en vraagt zich derhalve af of ter zake van het aantal sleepstarts ook een relatie wordt 
gelegd met de geluidsbelasting en – normering of dat dit tot de verdere uitwerking behoort.  
 
De heer Van Ee deelt mede dat het CDA ter zake van luchtvaartterreinen grote 
terughoudendheid bepleit. In de visie van het CDA is er in de provincie Utrecht niet veel 
ruimte voor nieuwe initiatieven, omdat in de provincie Utrecht veel mensen wonen op een 
klein gebied. Daarnaast wordt Utrecht op niet al te grote afstand omringd door een aantal 
luchthavens (Schiphol, Lelystad, Hilversum). 
Op grond van het vorenstaande is het CDA tegen het uitbreiden van tijdelijke- naar 
permanente vergunningen dan wel het verlenen van nieuwe tijdelijke vergunningen voor 
helikopterfuncties, met uitzondering van helikopterfuncties voor maatschappelijke doelen; 
trauma- en politiedoeleinden moeten wel worden toegestaan omdat dit ten goede komt van de 
veiligheid van de inwoners van de provincie Utrecht. 
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Het CDA pleit ervoor voornoemde terughoudendheid als insteek voor het beleid te 
verwoorden in de voorliggende notitie.   
Op blz. 3 van de Statenbrief wordt in het kader van de financiële consequenties aangegeven, 
dat de provincies jaarlijks € 1,4 miljoen van het Rijk krijgen. Er moet voor worden gewaakt 
dat de kosten die de provincie moet maken de inkomsten overstijgen.   
 
De heer Hoefnagels plaatst namens D66 de volgende vragen en opmerkingen. 

- Helihavens. Gelet op het gebrek aan ruimte in de provincie Utrecht wordt 
geïnformeerd of het ook mogelijk is voor Helihavens een Luchthavenbesluit in plaats 
van een Luchthavenregeling als vereiste te stellen.  

- Hilversum. D66 mist dat in het beleidskader ook voorwaarden worden opgenomen op 
basis waarvan besluiten kunnen worden genomen met betrekking tot zaken die buiten 
de provincie spelen, zoals Hilversum.  

- Op blz. 4 staat dat de verwachtingen van positieve economische effecten van collectief 
te gebruiken helikopterterreinen niet hoog zijn en dat deze ontwikkeling in dit kader 
dan ook niet actief door de provincie wordt gestimuleerd. Op blz. 7 staat vervolgens 
dat wellicht nog specifieke aandacht moet zijn voor de gemeenten waar de provincie 
eventueel kansen ziet voor een nieuw te realiseren helikopterterrein. D66 stelt vast dat 
in deze sprake is van een tegenstrijdigheid.  

- In de bijlage onder zakelijk personenvervoer staat, dat sprake is van een groeiende 
vraag naar vervoer per helikopter. In de visie van D66 klopt dit niet. De vraag is dan 
ook of feitelijk sprake is van groei en waar.   

 
Mevrouw Blom hecht eraan op te merken dat de PvdA betreurt dat de commissie RGW niet 
bij de behandeling van dit onderwerp aanwezig kan zijn, omdat deze commissie op dit 
moment ook vergadert.  
De voorzitter merkt op dat RGW er zelf voor heeft gekozen tegelijkertijd te vergaderen. Er is 
getracht hiermee rekening te houden door dit onderwerp achter op de agenda te plaatsen.  
Mevrouw Blom informeert met betrekking tot Soesterberg naar de consequenties van het 
behoud van het zweefvliegterrein. Geïnformeerd wordt of dit ook betekent dat incidenteel 
ander gebruik van de luchthaven nog mogelijk is (bijv. helikopters).  
De PvdA sluit zich voorts aan bij de opmerking van D66 ten aanzien van de tegenstrijdigheid 
op blz. 4 en blz. 7.  
 
Mevrouw Bodewitz deelt mede dat de PvdD er ten aanzien van het eerste toetsingscriterium 
vanuit gaat dat Klimaatoverwegingen een rol spelen. Op grond van het vorenstaande is de 
PvdD van mening dat helihavens niet om commerciële- maar alleen om maatschappelijke  
belangen moeten worden toegestaan.  
Het tweede toetsingscriterium, de ongewenste verstoring, juicht de PvdD toe en wordt een 
belangrijk criterium geacht. Het laatste criterium, welke mogelijkheden het bestemmingsplan 
biedt, acht de PvdD als voorwaarde evident.  
Desgevraagd door de heer Van Kranenburg licht spreekster toe met commerciële belangen te 
doelen of particuliere- en bedrijfsbelangen.  
 
De heer Fastl deelt mede dat GroenLinks zich aansluit bij het betoog van het CDA. 
GroenLinks mist in het stuk de vliegende auto’s. In de VS is al sprake van wetgeving ten 
aanzien van het landen en opstijgen van vliegende auto’s. Het is spreker bekend dat de EU 
een soortgelijke wetgeving als in de VS voorbereidt. GroenLinks neemt aan dat dit ook van 
toepassing zal zijn voor de provincie Utrecht en dat daarover derhalve een paragraaf in het 
beleidskader zal worden opgenomen.  
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Ook GroenLinks staat op het standpunt dat er in de provincie Utrecht in principe geen ruimte 
is voor nieuwe luchthavens. Indien deze er toch moeten komen, wordt gepleit voor utilitaire 
zeppelins dan wel regels voor stillere en schonere helikopters.  
 
De heer Roos zet uiteen dat de druk op luchtvervoer vanuit de maatschappij steeds groter 
wordt, ook op kleine afstanden. 
Mooi Utrecht pleit ervoor het beleid van de provincie Utrecht af te stemmen met de 
gemeenten. 
Voorts geeft Mooi Utrecht in overweging een paragraaf te wijden aan de relatie met de 
ontwikkeling van bedrijventerreinen. 
 
De heer Benschop deelt mede dat de SGP op het standpunt staat dat in algemene zin zeer 
terughoudend moet worden omgegaan met het toestaan van luchthavens. 
Met betrekking tot de toetsingscriteria merkt spreker op dat de SGP geen voorstander is van 
het toestaan van gemotoriseerde luchtsport. Voorts pleit de SGP ervoor bij het tweede 
toetsingscriterium de veestallen te betrekken.   
 
De heer De Jong zet uiteen dat sprake is van een startnotitie. De opmerkingen en suggesties 
die heden door de commissie naar voren zijn gebracht zullen worden gebruikt bij de 
uitwerking van het beleid.  
Op blz. 1 van de startnotitie staat nadrukkelijk geformuleerd dat de bevoegdheden van de 
provincie niet alleen de besluitvorming betreffen over ruimtelijke inpassing maar ook over de 
externe veiligheids- en milieuruimte (geluidhinder) waarover een luchthaven kan beschikken.   
Door het merendeel van de commissie is gerefereerd aan de toetsingscriteria op blz. 5. Dit 
lijstje moet echter worden gezien als een uitvloeisel van een redenering, die vanaf blz. 3 van 
de startnotitie wordt opgebouwd.  
In de startnotitie (blz. 4, onderaan) stelt de provincie zichzelf al de vraag of in Utrecht ruimte 
is voor initiatieven in de zin van helihavens. In de passage die daarop volgt blijkt dat wordt 
voorgestaan hiermee, mede op grond van het Coalitieakkoord, terughoudend om te gaan. De 
meerderheid van de commissie geeft feitelijk aan die, in de startnotitie reeds omschreven, 
terughoudendheid te onderschrijven. Daarbij wordt tegelijkertijd aangegeven dat ieder nieuw 
initiatief steeds moet worden beoordeeld aan de hand van de toetsingscriteria. 
Spreker onderschrijft de opmerking over de tegenstrijdigheid op blz. 7 ten opzicht van blz. 4.  
Er is sprake van luchtsporten, zoals bijvoorbeeld zweefvliegen. De vraag is of de provincie 
daarvan wat moet vinden. In de visie van GS is dat het geval als het gaat om gemotoriseerde 
vormen van luchtsport. Dat is de intentie van het eerste aandachtspunt (blz. 5) in het kader 
van de toetsingscriteria. Het lijstje met toetsingscriteria is niet absoluut. Op dit moment wordt 
ook niets uitgesloten. Een en ander zal nader worden uitgewerkt in de beleidsnotitie, waarbij 
de suggesties en opmerkingen die heden naar voren zijn gebracht in deze ook zullen worden 
meegenomen.    
Soesterberg betreft op dit moment nog een militair terrein. De intrekking moet nog 
plaatsvinden. Op Soesterberg is een burger zweefvliegclub actief. Voordat er een nieuwe 
situatie is met nieuw beleid moet rekening worden gehouden met overgangsrecht. Daar gaat 
het om in de desbetreffende passage. In de overgangssituatie moet het ongeveer blijven zoals 
het is. Dat lijkt spreker gerechtvaardigd in de richting van de gebruikers op dit moment. 
Daarna wordt bekeken hoe een en ander zich ontwikkelt en welke criteria daarvoor moeten 
worden geformuleerd.  
Spreker kan op dit moment niet overzien of ten aanzien van Soesterberg incidenteel ruimte is 
voor ander gebruik. Of de provincie dit kan dan wel wil uitsluiten zal worden uitgewerkt in de 
beleidsnotitie.   
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Ter zake van de financiële consequenties licht spreker toe dat de provincie Utrecht jaarlijks € 
70.000 krijgt. GS schatten in dat dit meer is dan de benodigde hoeveelheid geld voor het 
ontwikkelen van beleid.  
Of een Luchthavenbesluit moet worden genomen dan wel volstaan kan worden met een 
Luchthavenregeling is gerelateerd aan een wettelijke geluidsnorm. In principe is de provincie 
aan de Wet gebonden. De provincie moet echter nog beleid ontwikkelen en kan in die zin wel 
zelf invullen welke criteria zij daarbij gaat hanteren. De opmerkingen van de commissie 
zullen daarbij worden betrokken.  
De bevoegdheid over Hilversum ligt bij de provincie Noord-Holland. Spreker is wel bij 
Hilversum betrokken in de zin dat de provincie Noord-Holland en Utrecht gesprekken voeren 
over de inpassing. Spreker kan zich voorstellen dat bekeken wordt of de provincie Noord-
Holland en Utrecht het burgerluchtvaartbeleid op elkaar kunnen afstemmen.  
Voor zover spreker bekend vallen de vliegende auto’s in het kader van de Nederlandse 
wetgeving onder de vliegtuigen. Spreker neemt aan dat daarvoor geen aparte regelingen 
hoeven te worden geformuleerd. Indien GroenLinks ter zake van de op handen zijnde 
Europese wetgeving over andere informatie beschikt, ziet spreker deze graag tegemoet.  
Een goede communicatie met gemeenten spreekt vanzelf. Dat blijkt in zijn visie ook uit de 
voorliggende notitie. 
 
Met betrekking tot Hilversum informeert de heer Hoefnagels of in de beleidsnotitie 
randvoorwaarden komen te staan op basis waarop de Staten eventueel zouden kunnen 
instemmen met het beleid van de provincie Noord-Holland.   
De heer De Jong zegt toe dat GS zich zullen beraden over de vraag in hoeverre in de 
beleidsnotitie al aandacht moet worden besteed aan de randen van de provincie en in hoeverre 
de invloed van verstoring door luchtvaart zich uitstrekt over de provincie. Wel zij hierbij 
opgemerkt dat de bevoegdheid van de provincie zich beperkt tot de luchthaventerreinen.  
 
Mevrouw Bodewitz pleit ervoor de aandacht voor dieren breder te trekken dan alleen de 
veehouderijen. Spreekster doelt hierbij o.a. op maneges, hetgeen door de heer De Jong wordt 
toegezegd.  
 
De voorzitter sluit de oriënterende bespreking over dit onderwerp vervolgens af.  
 
TER KENNISNEMING 
 
12. Klimaat op Orde: deelproject Landbouw op Orde 
Mevrouw Bodewitz verzoekt om toezending van het plan van aanpak Landbouw op Orde. 
De voorzitter zegt dit toe.  
 
13. Kwartaalrapportage 3e kwartaal 2008 actieprogramma Duurzaamheid en 
programma Klimaat 
Mevrouw Bodewitz verzoekt, mede in relatie tot de toezegging op de Termijnagenda met 
betrekking tot aandacht voor effect produceren duurzame energie op veestapel, een keer in de 
commissie te discussiëren over luchtwassers en mestvergisting.  
De voorzitter stelt voor de verschenen kwartaalrapportages over 2008 te bundelen en voor een 
van de volgende vergaderingen te agenderen; hierbij kan het punt van luchtwassers en 
mestvergisting worden meegenomen.   
Aldus wordt besloten.   
 
14. Verslag China missie Science Parks 2 – 9 september 2008 
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15. Vaststelling Provinciaal Uitvoeringsprogramma Externe Veiligheid 2009 
 
16. Tweede aanwending Subsidieverordening economische ontwikkeling Provincie 
Utrecht 2005 (SEO) in 2008 
 
17. Verslag Acquisitiereis naar Japan 
 
18. Uitvoeringsconvenant EFRO-Programma Kansen voor West 2007 – 2013 West-
Regio Programmadeel 
 
19. No-regretmaatregelen, Basispakket Verder en Startnotities Planstudies 
Desgevraagd door mevrouw Blom antwoordt de voorzitter dat de agenda voor 12 januari a.s., 
de extra vergadering over de Pakketstudies, nog moet worden opgesteld. Vooruitlopende 
daarop deelt hij mede dat de planstudies in die vergadering zeker aan de orde zullen komen.  
De heer Hoefnagels merkt op dat ten aanzien van de besluitvorming verschillende data 
worden genoemd. Hij pleit ervoor hierover zo spoedig mogelijk duidelijkheid te verschaffen.  
De voorzitter zegt toe dat de commissie hierover voor Kerst via de mail zal worden 
geïnformeerd.   
 
20. Sluiting 
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering onder dankzegging voor 
ieders komst en inbreng.  
 


